
Referat - Skolebestyrelsesmøde 
 Skolecenter Jetsmark  

 
Onsdag den 12. december klokken 17.00 - 20.30 

 

 
 
Deltagere: 
Rikke Olssen (formand), Kjeld Hedegaard (næstformand), Lotte D. Mortensen 
(forældrerepræsentant/specialafd.), Lisbeth Nielsen(forældrerepræsentant), Janni 
Ladefoged Kristiansen (forældrerepræsentant), Pernille Schou 
(forældrerepræsentant), Kristian Kristensen (forældrerepræsentant), Julie Marskot 
(elevrepræsentant), Emilie Bjerre (elevrepræsentant), Heidi Bollerup 
(medarbejderrepræsentant), Erik Brink  (medarbejderrepræsentant), Jakob Voldby 
(skoleleder, sekretær), Henrik Møller/Lars Bang (afdelingsleder) 
 
Eleverne deltager som udgangspunkt til og med punkt 7/spisning 
 
Fraværende/afbud: Julie Marskot 
 
Referent: Lars Bang 
 
1. Nyt og opfølgning ift. elevrådet 
Ansvarlig: Rikke Olssen/Jakob Voldby, klokken 17.00 - 17.20 
De nye elevrådsrepræsentanter har konstitueret sig og valgt hvem der skal sidde i 
skolebestyrelsen. Vi byder de nye elever velkommen, med en introduktion til 
skolebestyrelsens opgaver og en præsentationsrunde - og vil herefter lytte til hvad 
eleverne bringer ind af emner der ønskes drøftet på dette og kommende 
bestyrelsesmøder. 
 
Referat: 
 
Evaluering af juleklippedag. Elevrådet foreslog julebingo som blev afholdt med stor 
succes. Elevrådet efterspurgte tydeligere succeskriterier til kåring af bedst 
udsmykket klasselokale.  
 
2. Nyt fra Formanden 
ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 17.20-17.40 

● Landsmøde Skole og Forældre 

 

https://uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen


● Lokalafdeling Jammerbugt 
● DM i Skoleudvikling 
● Henvendelser til BFU (DRO-møder og fraværsindsats) 
● Skolebestyrelsesseminar lørdag den 2. marts i Aalborg 
● Nyt hæfte: “Samarbejdet mellem skole og hjem” 
● Folkesundhedsmøde den 28/1 i Brovst - invitation fra MGA 
● Opfølgning fra sidst 

○ Rundt om Skolecenter Jetsmark på hjemmesiden/Intra 
 
 
 
Referat: 
Generel orientering 

● Rikke er blevet genvalgt til hovedbestyrelsen i Skole Og Forældre.  
● Flere kommuner har oprettet Lokalafdelinger af Skole og Forældre. Det giver 

god mening af skolebestyrelserne organiserer sig formelt og står sammen, fx i 
de kommuner hvor der er store besparelser på folkeskoleområdet. For 
nuværende vurderes det ikke, at Jammerbugt har behov for en Lokalafdeling. 

● Rikke har henvendt sig til Børne og Familieudvalget og Forvaltningen for at 
høre, hvorfor der ikke har været afholdt møder i Det Rådgivende Organ i 
næsten 1½ år (iflg vedtægterne skal møderne holdes minimum 2 gange 
årligt). Der er kommet svar fra, at der afholdes et Kick-Off-møde omkring 
projekt “Folkeskolen i Top20 i Jammerbugt” i foråret 2019, som gør det ud for 
næste DRO-møde.  
Rikke har ligeledes henvendt sig til BFU omkring den manglende indsats på 
området omkring elever med massivt fravær. I starten af 2018 blev det 
annonceret, at der var afsat ½ mio til at udpege 2 fraværskonsulenter der 
skulle indgå i dette arbejde (på Skolecenter Jetsmark og Aabybro Skole) - 
men skolen har ikke hørt mere til det siden. Der er kommet svar fra BFU, at 
indsatsen desværre ikke er blevet igangsat, men videreføres til 2019. 

● Det aftales senere hvem der deltager i skolebestyrelsesseminar i marts, når vi 
kommer nærmere tidspunktet 

● Der er kommet nye hæfter - Jakob sørger for at få dem omdelt på næste 
møde 

● Deltagelse i Folkesundhedsmødet blev drøftet - vi aftaler nærmere på et 
senere tidspunkt. 

● Jakob følger op på Rundt om Skolecenter Jetsmark ift beskrivelse af det vi 
gør.  

 
 
 
3. Holdning til badning efter idræt  
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 17.40 - 18.00 
(genoptagelse af punkt fra sidste gang) 
Det er kommet bestyrelsen for øre, at der er mange elever der ikke bader efter idræt. 
Bestyrelsen ønsker en drøftelse af om det er noget vi skal have en holdning til, som 
eventuelt kan skrives ind i skolens principper eller ordensregler. 
Til dette møde vil Jakob have lavet et udkast til principper for faget idræt. Dette 

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
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http://skole-foraeldre.dk/nyheder/livsduelighed-vinder-dm-i-skoleudvikling-2018
https://drive.google.com/open?id=1tS7POoIv2SYJSsvsbfSWAJfffOosU9c2
http://skole-foraeldre.dk/udgivelser?f%5b0%5d=im_field_category_publication%253A101
http://www.jammerbugt.dk/politik/ny-sundhedspolitik/


gennemgås, debatteres og eventuelt godkendes. På baggrund af kommende princip 
bliver der lavet et skriv til forældre, lærere og elever, om de forventninger skolen har 
til idræt.  
 
 
Referat 
Skolebestyrelsen har gennemgået og debatteret udkast til princip - og har vedtaget 
det nye princip. Det formidles på skolens hjemmeside og der bliver sendt besked 
rundt til kontaktforældrene. 
 
Konkret foreslår elevrådet, at telefoner/mobiler bliver inddraget til idræt og 
svømmeundervisning og efterfølgende udleveret efter endt bad og omklædning, for 
at sikre at der ikke er nogen der tager billeder o.l. i omklædningsrummene. Telefoner 
og mobiler skal låses inde forsvarligt.  
  
 
4. Elevernes mulighed for at forlade matriklen i skoletiden  
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 18.00 - 18.20 
(genoptagelse af punkt fra sidste gang) 
I de af skolebestyrelsen, vedtagne principper og ordensregler (ordensregler har vi 
ikke nogle vedtagne bestående af), er der ikke angivet retning for elevernes 
tilstedeværelse på matriklen.  
De retningslinjer vi eventuelt skal have, skal følge Bekendtgørelse om tilsynet med 
Folkeskolens elever. Læs også denne vejledning ift. at sætte rammer for 
frikvartererne og udøve tilsyn. 
 
Skolebestyrelsens holdning er at være tydelig i skolens forventninger til adfærd og 
sund mad. Drøftelsen omkring mad kommer ind, da det opleves at en del af dem 
som forlader matriklen, tager ned i byen og køber usunde mad -og drikkevarer. Her 
på skolen er praksis, at eleverne i udskolingen gerne må gå ned i byen i pauserne. 
Skolens personale har til dette møde lavet et udkast til, hvordan denne praksis kan 
synliggøres overfor elever og forældre, således at det kun er udskolingen der 
forlader skolen. 
 
Skolebestyrelsen ønsker at drøfte punktet med eleverne, inden en endelig beslutning 
og udmelding omkring praksis for tilstedeværelse i pauserne. 
 
 
Referat: 
Punktet er drøftet og det giver ikke anledning til udarbejdelse af yderligere principper 
eller ordensregler.  
Elevrådet har også drøftet punktet omkring at de kan forlade skolens område i løbet 
af skoledagen. Selve dét at eleverne i overbygningen forlader skolen i frikvartererne, 
giver ikke anledning til problemer. Fokus har egentlig været på hvad de køber og 
tager med tilbage på skolen. Det er forældrenes ansvar at elevernes indkøb afspejler 
en sund kostpolitik. 
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https://www.retsinformation.dk/Forms/R0710.aspx?id=163981
https://www.retsinformation.dk/Forms/R0710.aspx?id=163981
http://skole-foraeldre.dk/artikel/frikvarter


 
5. Forventninger til forældrenes rolle og opgaver i skolen  
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 18.20 - 18.40 
(genoptagelse af punkt fra sidste møde) 
Forældrenes rolle ind i skoledagen blev drøftet på sidste møde 
Bestyrelsens holdning til at bede om ting til brug i undervisningen, fx syltetøjsglas o.l, 
er at det kan gøres som vanligt, hvor tingene medbringes efter frivillighedens princip.  
 
Vi skal være påpasselige med i hvilket omfang vi ønsker at benytte forældrene til 
transport. Vi skal være opmærksomme på sikkerheden, og der anskaffes selepuder 
til brug i indskolingen, således at de børn der ikke har mulighed for at medbringe 
egen selepude til turen, kan låne den af skolen.  
 
Jakob har udarbejdet et forslag til et princip for forældrekørsel af elever i skoletiden. 
Dette gennemgås, drøftes og eventuelt besluttes, hvorefter det formidles via 
forældreintra og hjemmeside. 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen godkender princippet for privatkørsel af forældre til særlige 
arrangementer. Det formidles via hjemmesiden og til klassernes kontaktforældre. 
Der påbegyndes en proces med at lave generel samtykkeerklæring fra forældre.  
 
6. Princip for skolerejser 
Ansvarlig: Rikke Olssen/Jakob Voldby, klokken 18.40 - 19.00 
 
Skolebestyrelsen har tidligere vedtaget et princip for “fællesarrangementer for 
eleverne i skoletiden, lejrskoleophold, udsendelse i praktik m.v”.Vi aftalte på tidligere 
møde, at genbesøge princippet, for om det er dækkende ift. at udstikke retning for 
hvilket formål og form vi ønsker skolerejser har på Skolecenter Jetsmark, og om 
princippet er tydeligt nok ift. betaling for skolerejser. 
 
Referat: 
Det blev drøftet, om skolebestyrelsen kunne fastsætte en økonomisk ramme for 
skolerejser. Der ønskes i stedet at udskolingsteamet vælger tre destinationer til 
skolerejser, som kan gennemføres inden for en overkommelig økonomi.  
 
Sammenhæng mellem transporttid og rejsemål/indhold blev drøftet ift. 6. klassernes 
lejrskoletur til Bornholm. Skolebestyrelsen mener, at vi skal bibeholde traditionen 
med lejrskoleturen til Bornholm på 6. årgang.  
 
7. Undervisningsmiljø 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 19.00 - 19.15  
Kort drøftelse af den generelle offentlige debat 
Som en del af bestyrelsens tilsyn med skolen, vil vi gerne drøfte med elever, ledelse 
og personale, hvordan der er fokus på undervisningsmiljø på Skolecenter Jetsmark. 
Drøftelsen tager udgangspunkt i bekendtgørelsen på området: 
https://www.retsinformation.dk/forms/r0710.aspx?id=188636  

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
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http://skolecenterjetsmark.skoleporten.dk/sp/286300/text/Princip%20for%20f%C3%A6llesarrangementer
http://skolecenterjetsmark.skoleporten.dk/sp/286300/text/Princip%20for%20f%C3%A6llesarrangementer
https://www.retsinformation.dk/forms/r0710.aspx?id=188636


http://dcum.dk/  
 
Referat: 

- der undersøges om gangarealernes temperatur er ok.  
- Generelt er der ikke anmærkninger til undervisningsmiljøet 

 
PAUSE 
Klokken 19.15 - 19.45 
 
 
8. Orientering fra ledelse og medarbejderrepræsentanter 
Ansvarlig: Jakob Voldby og medarbejderrep., klokken 19.45 - 20.05 

● Boden  
● Resultaterne 
● Nye tiltag - læringssamtalerne,  

 
Referat: 

● Boden - skolen overdrager driften til Bodens medarbejder, som forpagter 
Skoleboden pr. 1.2.2019. Udvalget bestemmes i samråd med elevrådet, efter 
nærmere fastlagte rammer. Der laves varm mad tre gange om ugen.  

● Resultater for Skolecenter Jetsmark er meget tilfredsstillende både ift 
økonomi/genopretningsplanen, faglige resultater for afgangselever, trivsel 
blandt personale og elever, samt meget lavt fravær for personale, 
sammenlignet med andre skoler. 

● Skolen samarbejder med UCN med kvalificering af læringssamtalerne ude i 
klasserne.  

● Jakob orienterer omkring personalesituationen.  
● Medarbejderrepræsentanterne udtrykker at der er god trivsel og sammenhold, 

man er stadig i proces ift samling af faserne.  
 
 
9. Status på budget 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 20.05 - 20.15 
 
Referat: 
Jakob gennemgår budgettet, vi følger planen.  
 
10. Årshjul 
Ansvarlig: alle, klokken 20.15-20.25 
Kan vi byde ind med emner og punkter vi gerne vil arbejde med hen over året? 
Formanden vil herefter udarbejde et udkast til et årshjul. 
 
Referat: 
Udsat til næste møde 
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11. Eventuelt 
Ansvarlig: alle, klokken 20.25 - 20.30 

- næste møde 13/2 
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